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Geachte fractie,  

 

Contact  Social Media Overige gegevens 

 www.hollandskroon.nl   facebook.com/hollandskroon  BNG Algemeen NL82 BNGH 028.51.52.785  

 T 088 – 321 50 00   @hollandskroon   BIC: BNGHNL2G  

 

Op 29 januari 2024 heeft u politieke vragen (nummer PV-2403) gesteld over Uitvoering motie Herijking 

Regionale Energiestrategie (RES). In deze brief beantwoorden wij de door u gestelde vragen. U vindt de 

antwoorden direct onder de vragen. 

 

Reactie 

1. Welk verzoek tot wijziging van de RES 1.0 heeft het college precies aangemeld bij energieregio 

NHN? Is dat het schrappen van het volledige zoekgebied of het schrappen van het zoekgebied 

voor zover gelegen in Hollands Kroon? 

  

 Om het zoekgebied te kunnen wijzigen is hier allereest overeenstemming met de 

samenwerkingspartijen voor nodig. De reden hiervoor is dat bij het vaststellen van de RES 1.0 is 

afgesproken om gezamenlijk in te zetten op realisatie hiervan. Het college heeft bij de Provincie 

en gemeente Medemblik zowel mondeling als schriftelijk aangegeven het zoekgebied te willen 

schrappen. Uit hun reacties blijkt dat zowel het schrappen van het hele zoekgebied als het 

gedeelte binnen de eigen gemeentegrenzen niet hun instemming heeft.  

 

De schriftelijke reacties zijn in december van 2023 met uw gemeenteraad gedeeld.   

- gemeente Medemblik  

- Provincie.  

 

http://www.hollandskroon.nl/
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/16397722-6e6d-4aad-a06f-3b7f4aaf6c62?documentId=9823a68d-6f2d-49c2-9568-5103d8c1823d
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/16397722-6e6d-4aad-a06f-3b7f4aaf6c62?documentId=45ad3b57-8e0a-4254-941b-d13a76057351
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Parallel is met de Energieregio NHN onderzocht of het zoekgebied geheel of gedeeltelijk uit de 

RES verwijderd kan worden. Tijdens het bestuurlijke overleg de RES/Energieregio XL (11 oktober 

2023) zijn alle stakeholders van de RES NHN geïnformeerd over de wens het zoekgebied te 

verwijderen.  

  

2. Op het moment dat het gemeentebestuur van Hollands Kroon besluit het zoekgebied voor zover 

dat gelegen is in Hollands Kroon te laten vervallen, wat verhindert ons dan in juridische zin om 

dat besluit te nemen? 

  

 Puur juridisch gezien niks. Het is wel zo dat de gemeenteraad bij het vaststellen van de RES 1.0 

een samenwerking is aangegaan voor dit zoekgebied en hierdoor het zoekgebied niet eenzijdig 

kan laten vervallen. Vanuit het bestuursrecht kan hierbij gedacht worden aan het schaden van 

het vertrouwensbeginsel of rechtzekerheidsbeginsel in het kader van behoorlijk bestuur.  

  

3. In het raadsbesluit over de RES 1.0 van 24 juni 2021 staat dat de gemaakte afspraken in RES 1.0 

pas een juridische status krijgen als deze worden uitgewerkt en vastgesteld in 

omgevingsrechtelijke instrumenten (het omgevingsbeleid). Kan het college bevestigen dat het 

zoekgebied IJsselmeer nog niet is vastgelegd in de Omgevingsvisie?  

  

 Het zoekgebied in het IJsselmeer, Wieringerhoek, is inderdaad niet vastgelegd in het 

omgevingsbeleid van de gemeente Hollands Kroon. Het is hierbij wel goed om te weten dat het 

genoemde omgevingsrechtelijke instrument niet specifiek duidt op het omgevingsbeleid van de 

gemeente maar ook het omgevingsbeleid van de provincie kan betreffen.  

  

4. In uw memo schrijft u dat ook andere overheden betrokken zijn bij de besluitvorming over dit 

zoekgebied. Wat maakt precies dat het gemeentebestuur van Medemblik besluitvormende 

bevoegdheden heeft waar het gaat om het gedeelte van het zoekgebied gelegen op het 

grondgebied van Hollands Kroon?  

  

 Het zoekgebied betreft niet alleen een samenwerking met de gemeente Medemblik maar ook 

met de provincie. Beide partijen hebben de RES 1.0 vastgesteld en daarmee ingestemd met het 

zoekgebied, net als Hollands Kroon. Met het genomen raadsbesluit is het een gezamenlijk 

project geworden. Daarnaast ligt het zoekgebied weliswaar deels binnen de gemeentegrens van 

Hollands Kroon, maar is het Rijk bevoegd gezag over het IJsselmeer.  

  

5. In het raadsbesluit over de RES 1.0 van 24 juni 2021 staat “Het raadsbesluit reikt voor wat betreft 

de kaarten alleen over het grondgebied van de gemeente.”. Wat verhindert ons in dit licht om de 

kaarten aan te passen? 
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 Op het moment van vaststellen van de RES 1.0 nam de gemeente een besluit over zoekgebieden 

binnen haar eigen gemeentegrenzen. Voor verdere uitwerking van die zoekgebieden heeft de 

gemeenteraad daarnaast besloten “in te zetten op het realiseren van het Buitendijkse plan 

duurzaam leefbaar, samen met Rijk, provincie en betrokken gemeenten en dit onderdeel te zijn 

van de RES 1.0” en de “samenhang met Wieringerhoek te onderzoeken”. Door het besluit om dit 

gezamenlijk te onderzoeken heeft de gemeente de mogelijkheid om eenzijdig wijzigingen in het 

zoekgebied aan te brengen weggenomen.  

  

6. Wanneer wordt de RES 2.0 in 2024 ter besluitvorming voorgelegd aan de gemeenteraad?  

  

 In mei is de verwachting dat de het college besluit over de RES. Vervolgens zal GS een 

besluitnemen. Daarna, tussen mei en juli zal de RES naar verwachting ter besluitvorming aan de 

gemeenteraad worden aangeboden. Als laatste wordt de RES aangeboden aan de PS. De 

besluitvorming betreft het vaststellen van de wijzigingen in de RES ten opzichte van de RES 1.0. 

Het betreft geen vaststelling van de RES zoals dit eerder bij de RES 1.0 het geval was.  

 

7. Wat is de juridische status van de aanvraag OER? 

  

 De OER verkenning heeft geen juridische status. Het is een gezamenlijk traject waarin 

onderzocht wordt wat de mogelijkheden zijn rondom het opwekken van duurzame energie op 

Rijk vastgoed. “In de voorverkenning onderzoekt het projectteam of en hoe er op de geplande 

locatie een energieproject kan starten. Is het technisch en economisch haalbaar om grootschalig 

hernieuwbare energie op te wekken en wat is hiervoor nodig?”1 Omdat we Wieringerhoek 

integraal benaderen kijken we daarnaast ook naar natuurontwikkeling en recreatie.  

 

In het projectteam van OER Wieringerhoek zitten naast Hollands Kroon, Medemblik en de 

Provincie ook EZK, LNV, I&W, Defensie en RWS.  

  

8. In februari 2022 werd de kustvisie verworpen door de gemeenteraad vanwege de vermeende 

samenhang met het plan Duurzaam Leefbaar en in maart 2022 werd er een aanvraag voor het 

OER traject gedaan. Strookt dit met de wens van de gemeenteraad? 

  

 De aanvraag OER is gedaan naar aanleiding van het raadsbesluit rondom de RES 1.0 op 24 juni 

2021. Hierin geeft de gemeenteraad opdracht om “in te zetten op het realiseren van het 

Buitendijkse plan duurzaam leefbaar, samen met Rijk, provincie en betrokken gemeenten en dit 

onderdeel te zijn van de RES 1.0” en de “samenhang met Wieringerhoek te onderzoeken”. Het 

versturen van de brief is naar aanleiding van het genomen raadsbesluit.   

 
1 https://www.energieoprijksgrond.nl/projecten/werkwijze+projecten/default.aspx 



 

    

        
      Pagina 

       4/5 

  

9. Is een OER aanvraag gedaan voor het door dhr. Buitendijk op 11 maart 2021 gepresenteerde 

plan Duurzaam Leefbaar? 

  

 Nee, in de brief met de OER aanvraag valt het volgende te lezen: “In dat kader (van programma 

OER) vragen de gemeenten Medemblik, Hollands Kroon en de provincie Noord-Holland u om de 

potentie van de rijksgronden in het IJsselmeer, ter hoogte van de Wieringerhoek voor de 

opwekking van duurzame energie te benutten. De gemeenten en provincie verzoeken u de 

gronden op te nemen in het programma Opwek van Energie op Rijksvastgoed (OER).”  

 

Wel is in de brief de potentie van het Buitendijks plan benoemd en wordt er een referentie 

gemaakt naar de verkenning rondom de PAGW-MIRT* waaruit naar voren is gekomen dat: 

“zonne-atollen in combinatie met natuurontwikkeling bijdraagt aan verschillende grote opgaven 

in het gebied”. 

 

Deze brief is onder andere op 23 maart 2023 met uw raad gedeeld. 

  

* Programmatische Aanpak Grote Wateren – Meerjarenprogramma Infrastructuur Ruimte en 

Transport.  

 

10. Op 12 oktober 2022 werd in het gemeentehuis van Medemblik een presentatie gedaan van het 

plan Buitendijk welke fundamenteel afweek van het gepresenteerde plan van 11 maart 2021. Is 

voor deze variant ook een OER aanvraag gedaan? 

  

 Nee, de OER aanvraag betreft een aanvraag om het gebied op te nemen in het OER programma 

en de mogelijkheden te onderzoeken voor zon-op-water. Zie ook het antwoord bij vraag 9.  

  

11. Is het mogelijk om tijdens een aanvraag voor OER een aanpassing van het ontwerp te maken of 

moet er dan een nieuwe aanvraag worden gedaan? 

  

 Nee, zie ook het antwoord bij vraag 10. De voorverkenning OER onderzoekt:  

1) De mogelijkheid van een zon-op-waterproject rekening houdend met wet- en 

regelgeving en beleidskaders. Denk hierbij aan zaken als Kaderrichtlijn Water (KRW), 

waterveiligheid en waterbergend vermogen.  

2) Hoe een dergelijk zon-op-waterproject eruit zou kunnen komen te zien rekening 

houdend met de uitkomst bij punt 1.  

3) Een marktverkenning  

 

https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/b163c908-a482-4a22-b9f1-793d232d077f?documentId=ba979901-0ff5-4318-a1e5-2d44b7ebef7e
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De stappen 2 en 3 lopen op dit moment. Meer informatie is te vinden in de raadsmemo 

Voortgang motie Herijking RES van 5 december 2023.  

 

Er wordt dus geen specifiek ontwerp onderzocht maar gekeken naar wat er mogelijk is op basis 

van verschillende invalshoeken.  

  

12. Is dit ook aan de gemeenteraad medegedeeld? 

  

 Met deze vraag zoekt u naar duidelijkheid of uw gemeenteraad is geïnformeerd over aanpassing 

van het plan Buitendijk en of aan uw gemeenteraad is medegedeeld dat een OER aanvraag 

gebonden is aan een bepaalde variant of dat het slechts een verkenning is die geheel losstaat 

van welke plan variant dan ook.  

 

Zoals u eerder aangaf is uw raad op 12 oktober 2023 geïnformeerd over de laatste 

ontwikkelingen rondom de uitwerking van het Buitendijks plan. Het gaat hierbij echter om een 

doorontwikkeling van het initiële plan en niet om een nieuw plan. Het vernieuwde plan is 

gebaseerd op inzichten uit onderzoek gedaan in opdracht van het consortium naar effecten, 

bijvoorbeeld natuurontwikkeling, om het plan te verbeteren.  

 

Uit de brief met de OER aanvraag, zie vraag 9, is op te maken dat de aanvraag niet specifiek 

gericht is op het Buitendijks plan maar vraagt om verschillende mogelijkheden te onderzoeken.   

  

13. Welke rechten kunnen worden ontleend aan een OER aanvraag als een tussentijdse aanpassing 

van het ontwerp mogelijk is? 

  

 Het OER programma onderzoekt geen specifiek ontwerp, zie ook het antwoord bij vraag 9, 10 en 

11. Er is daarom ook geen sprake van een aanpassing in “het ontwerp”.  

  

  

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders, 

 

 

J.W.A. Kradolfer A. van Dam 

gemeentesecretaris burgemeester 

 

Deze brief is digitaal gemaakt en daarom niet ondertekend. 

https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/16397722-6e6d-4aad-a06f-3b7f4aaf6c62?documentId=42c2fac5-4ecc-4032-a2a7-14fd11f28132
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/16397722-6e6d-4aad-a06f-3b7f4aaf6c62?documentId=42c2fac5-4ecc-4032-a2a7-14fd11f28132

